
 
 

 
 

Komunikat z posiedzenia 
Prezydium Krajowej Sekcji Nauki NSZZ „Solidarność” 

posiedzenie w trybie zdalnym, 30.05.2025 r. 

 

W posiedzeniu Prezydium KSN NSZZ ”Solidarność” wzięło udział 12 członków 
Prezydium, 2 członków Komisji Rewizyjnej oraz pracownica biura KSN. Posiedzenie odbyło się 
w formie zdalnej. 

Spotkanie prowadził Przewodniczący KSN kol. Dominik Szczukocki. Podstawowymi 
sprawami omawianymi na posiedzeniu Prezydium były: 

1. Kol. D. Szczukocki poinformował, że w okresie ostatnich tygodni odbyły się dwa  
posiedzenia Rady Głównej Nauki i Szkolnictwa Wyższego (17 kwietnia oraz 15 maja),  
w których uczestniczył kol. Bogusław Dołęga. Podczas posiedzenia w dniu 15 maja br.  
RGNiSzW zajmowała się podsumowaniem i dalszą perspektywą istnienia IDUB. Podjęto 
uchwałę, w której wskazano rekomendacje i konkretne propozycje merytoryczne 
dotyczące utrzymania, rezygnacji, modyfikacji lub poszerzenia określonych aspektów 
wniosku konkursowego do II konkursu Inicjatywa Doskonałości – Uczelnia Badawcza. 

2. Kol. D. Szczukocki  poinformował, że w dniu 23 maja br. odbyło się posiedzenie Komisji 
Rewizyjnej KSNiO. Kol. Krzysztof Pszczółka, będący przewodniczącym Komisji 
Rewizyjnej KSNiO poinformował, że KSN powinna złożyć wniosek do Sekretariatu  
o refundację środków przeznaczonych na wsparcie działań statutowych. Środki na ten 
cel Sekretariat otrzymał z Komisji Krajowej. 

3. Kol. D. Szczukocki  poinformował, że 29 maja br. odbyło się posiedzenie Rady KSNiO,  
na którym przyjęto sprawozdanie finansowe Sekretariatu oraz sprawozdanie Komisji 
Rewizyjnej.  Rada KSNiO jednogłośnie wskazała kol. Bogusława Dołęgę jako kandydata 
do Rady Głównej Nauki i Szkolnictwa Wyższego. 

4. Kol. D. Szczukocki poinformował, że KSN otrzymała pismo z biura eksperckiego  
z informacją dotyczącą wniosku KRASP o zamianę w ustawie Prawo i o szkolnictwie 
wyższym i nauce w zakresie opiniowania przez związki zawodowe zasad podziału 
środków finansowych na wynagrodzenia. Proponowana zmiana jest efektem  
nieuzgodnienia porozumienia w sprawie podziału środków na wynagrodzenia na 
Uniwersytecie Warmińsko – Mazurskim, gdzie Rektor nie uzgodnił zasad, ze względu na 
to, że jeden ze związków nie wyraził zgody na podpisanie porozumienia. Zmiana dotyczy 
usunięcia z zapisów ustawy konieczności uzgadniania ze związkami zawodowymi zasad 
podziału środków na wynagrodzenia dla pracowników uczelni. KSN negatywnie 
zaopiniowała taką propozycję zmiany w ustawie.  

5. Kol. Małgorzata Kaczyńska, przewodnicząca Komisji ds. Komunikacji i Rozwoju 
Związku, poinformowała, że przedstawiciele KSN odbyli całodobową wartę przy grobie 
ks. Jerzego Popiełuszki od niedzieli 11 maja od godz. 12.00 do poniedziałku 12 maja 
2025 r. do godz. 12.00. Informacja o warcie została zamieszczona na stronie www KSN.   



 
 

6. Kol. Krzysztof Pszczółka poinformował, że 20 maja, jako reprezentant Krajowej Sekcji 
Nauki brał udział w konferencji dotyczącej przeciwdziałania mobbingowi w środowisku 
pracy na Wydziale Prawa i Administracji Uniwersytetu Śląskiego. Konferencja była 
współorganizowana z PIP.  

7. Kol. Krzysztof Pszczółka poinformował, że odbyła się konferencja zorganizowana przez 
Forum Administracji Akademickiej. Jest to stowarzyszenie pracowników administracji 
uczelni niebędących nauczycielami akademickimi. Jego zdaniem warto współpracować 
z organizacjami celem osiągnięcia większych efektów na rzecz pracowników,  
ale wymaga to rozeznania.  

8. Kol. Krzysztof Pszczółka poinformował, że kolejne szkolenie odbędzie się pod koniec 
września i będzie dotyczyło  dobrostanu pracowników. Poinformował również,  
że Krajowy Sekretariat Nauki i Oświaty planuje zorganizować konferencję poświęconą 
przedstawieniu badań dotyczących stanu psychofizycznego nauczycieli.  

9. Kol. Aniela Białowolska – Tejchman poinformowała, że Politechnika Gdańska planuje 
zorganizować 26 września br. obchody 45. rocznicy powstania NSZZ „Solidarność”  
w Politechnice Gdańskiej, na które planuje zaprosić przedstawicieli KSN.  

10. Kol. Justyna Piwowońska, przewodnicząca Komisji ds. Instytutów Badawczych, 
poinformowała, że w Sieci Badawczej Łukasiewicz odbywają się co kwartał spotkania 
Dyrekcji ze związkami zawodowymi oraz przekazała informację o trudnej bieżącej 
sytuacji finansowej  pracowników w Sieci. 

11. Kol. Marek Sawicki poinformował, że wstępny termin zorganizowania Forum Uczelni  
i Instytutów Badawczych ustalono w okresie od 4 do 7 września br. Forum odbędzie się 
w Białymstoku. Organizatorem jest Politechnika Białostocka. Komunikat w tej sprawie 
zostanie wkrótce rozesłany do komisji zakładowych. 

 
Opracowanie: M. Sapor, M. Kaczyńska 


